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ÄRENDELISTA

§170 Godkännande av dagordning
§171 Programbudget 2020 Kommunstyrelsens verksamhet med Räddningstjänsten

§172 Kultur- och fritidsnämnden - Begäran ur resultatregleringsfond för åtgärder på 
Movalla ishall

§173 Information om status strategiskt utvecklingsprogram
§174 Kommunstyrelsens mål 2020
§175 Utveckling Skillingaryds centrum
§176 Försäljning av kommunala fastigheter inom Vaggeryds kommun
§177 Kulturskoleutredning – hantering av förslag till åtgärder
§178 Motion – Grusning av boulebanan i Hok
§179 Motion - Utveckling av friluftsområdet Movalla
§180 Motion – Ställplats för husbil och husvagn i Bondstorp

§181 Samråd - Fördjupad översiktsplan för Jära/Svedbrandshult, Jönköpings 
kommun

§182 Avveckling av Ekonomiska föreningen Entreprenörsregionen
§183 Utvärdering av turistsäsongen 2019 och förslag till fortsatt arbete
§184 Information från kommundirektören
§185 Delgivningar

§186 Tillägg/förändring i avtal mellan Vaggeryds kommun och Jönköpings-
Vaggeryds Travsällskap

§187 Övrigt
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§170

Godkännande av dagordning
Beslut
Dagordningen godkänns med följande ändringar:
 
Tillkommande ärenden:

 Tillägg/förändring i avtal mellan Vaggeryds kommun och Jönköpings-Vaggeryds 
Travsällskap

 Under övrigt
- Redovisning av löneutvecklingen för perioden 2014-2019 på olika yrkesgrupper 
jämfört med länet i övrigt
- Rapport från Jämställdhetsrådets möte 2019-10-15

 

Paragrafen är justerad
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§171

Programbudget 2020 Kommunstyrelsens verksamhet med 
Räddningstjänsten (KS 2019/188)
Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att anta:

 Programbudget för 2020 för kommunstyrelsens verksamhet.
 Programbudget för 2020 för räddningstjänstens verksamhet.

 
Kenth Williamsson (S) och Anna Karin Slunge (S) deltar inte i beslutet.
 

Sammanfattning
Programbudget för år 2020 har utarbetats i enlighet med kommunens planeringsprocess.

Mål för verksamheten är beslutade för 2020.

Kommunen befinner sig i en tillväxtfas som är positiv för kommunens utveckling, men som 
också innebär utmaningar, bland annat när det gäller stora investeringsbehov för kommunens 
verksamheter, bostadsförsörjning och att kunna erbjuda goda bostäder i hela kommunen, 
vilket i sin tur stimulerar en rörelse på bostadsmarknaden. Det kommer bli allt viktigare att 
planera i relation till konjunktur, d.v.s. ha rätt tempo i förhållande till konjunkturens 
förutsättningar och god ekonomisk hushållning. Vikten av uppföljning behöver i en sådan 
tillväxtfas stärkas, inte minst beroende på att kommunens investerings- och 
exploateringsnivåer är höga, och kommer att förbli höga under flera år framöver. Mängden 
projekt är likaså en utmaning, vilket ställer krav på såväl samordningsansvaret, 
uppsiktsplikten som styrkan att styra och leda den samlade kommunala verksamheten.

Kompetensförsörjningen är en annan stor utmaning som idag kräver ett helhetsgrepp och där 
kommunstyrelsen är samordnande. I detta ingår bland annat att utvecklas som en attraktiv 
arbetsgivare i syfte att försörja våra verksamheter med kompetent personal.

Det ställs allt större krav på effektivare, modernare och mer digital administration. Det 
innebär bland annat kompetenta medarbetare, kartlagda processer och ett kontinuerligt 
effektivitetsarbete i syfte att möta allas förväntningar på moderna och ändamålsenliga 
lösningar. Kommunstyrelsen har påbörjat denna resa genom att bland annat samla alla 
medarbetare för en gemensam dag tillsammans på Tallnäs i digitaliseringens tecken. Med 
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dagen som utgångspunkt tas fortsatta steg för att successivt utveckla kommunen. En av 
utmaningarna på en övergripande nivå i kommunen är att stärka effektiviteteten i de processer 
som är kommun- och koncerngemensamma genom verksamhetsutveckling.

Nedan beskrivs sammanfattande kommunstyrelsens förslag till fördelning av beslutad 
ekonomisk ram på programområden. Effektiviseringsuppdraget för 2020 uppgår till 1 520 tkr.

100 och 104: Politisk verksamhet och Projekt och samverkan
Effektivitetskrav om 1 520 tkr har kommunstyrelsen i uppdrag att utföra. Den politiska 
verksamhetens uppdrag motsvarar 180 tkr. Möjliga åtgärder att pröva är prenumerationer av t 
ex Dagens samhälle (90 tkr), kommunfullmäktiges webbsändningar (90 tkr) m.m.

Projekt och samverkan minskas med 300 tkr mot bakgrund av att projekt kopplat till 
Vindbruksplanen är genomförd.

131: Kommunledningskontoret
Medel från central lönepott om 200 tkr har fördelats i linje med avtal slutna med 
arbetsmarknadens parter. Medel har ombudgeterats från BUN för It-tekniker avseende IT-
satsning i skolan (565 tkr). HR-Specialist om 50 % motsvarande 348 tkr har flyttats från 
Socialnämnden (25 %) och BUN (25 %) till personalenheten. Nattvandring i centralorterna 
ombudgeteras från KS med 14 tkr till Kultur- och fritidsnämnden. BUN och SN har också 
medfinansierat denna verksamhet. KFN har fått helhetsansvaret för den verksamheten.

Effektivitetskrav om 1 520 tkr har kommunstyrelsen i uppdrag att utföra. 
Kommunledningskontorets uppdrag motsvarar 440 tkr fördelat på 100 tkr vardera för kansli, 
kommunledning, IT, Ekonomi, Personalenheterna och serviceenheten 40 tkr.

Kommunledningskontoret har 400 tkr i reserv, under kommundirektör, om behov uppstår 
inom ekonomiskt bistånd enligt tidigare ställningstagande i KS.

136: Arbetsmarknad
Medel från central lönepott om 160 tkr har fördelats i linje med avtal slutna med 
arbetsmarknadens parter. Arbetsmarknadsenhetens effektivitetsuppdrag motsvarar 400 tkr.

162: Näringslivsverksamhet
En ny inriktning i näringslivsverksamheten ses över i samband med att kommanditbolaget 
avvecklas. Inom ramen för denna övergång till förvaltningsform görs bedömningen att 500 tkr 
kan minskas av anslaget. Det innebär att näringslivsverksamheten bär 500 tkr av 

6 (37)



MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

effektivitetskravet om totalt 1 520 tkr.

170: Samhällsutveckling
Programområde ”Samhällsutveckling” förstärks med 300 tkr i syfte att finansiera stadsarkitekt 
kompetens. Medlen överförs från projekt och samverkan där projektet Vindbruksplan är 
genomförd.
Statsbidrag har omfördelats från det generella statsbidraget till kanslienheten om 50 tkr. 
Bidraget avser arbete med analys i översiktsplanering kopplat till klimatanpassning (beslut i 
SPB20-22).

430: Turism
Programområdets budget för 2020 är oförändrad i jämförelse med 2019. Budgeten uppgår till 
686 tkr.

752: Ekonomiskt bistånd
Försörjningsstödet ligger kvar på en budgetnivå om 8 mnkr även 2020 (beslut i SPB20-22). 
Medel för handläggarnas lönekompensation har tilldelats om 30 tkr. Därutöver är biståndet 
oförändrat mellan åren. Programområdet påverkas dels av konjunkturutvecklingen och dels av 
statens arbetsmarknadspolitik.

758: Integration
Programområdet finansieras i huvudsak genom statliga bidrag. Under 2019 omsätter 
programområdet ungefär 8 mnkr.

Räddningstjänsten
Inom Räddningstjänsten har medel tillförts om 350 tkr som medfinansiering till att anställa 
ytterligare en heltidsmedarbetare som bland annat ska arbete med tillsynsverksamhet (beslut i 
SPB20-22). Vissa taxor har också anpassats ytterligare till marknaden som ett led i att 
balansera avgifts- och skattefinansieringen av verksamheten. Effektiviseringsuppdraget 
uppgår till 25 tkr.
 
Ekonomichef Jörgen Hansson föredrar ärendet.
 

Expedieras till 
Kommunstyrelsens ordförande
Kommundirektör
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Ekonomichef
Förvaltningschef, räddningstjänsten

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-09-16
 Programbudget 2020 - Kommunstyrelsen
 Programbudget 2020  för Räddningstjänstens verksamhet

Paragrafen är justerad
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§172

Kultur- och fritidsnämnden - Begäran ur resultatregleringsfond för 
åtgärder på Movalla ishall (KS 2019/195)
Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar utifrån kultur och fritidsnämndens 
skrivelse 2019-09-05, KFN §115 att bifalla uttag ur fond om maximalt 350 tkr i syfte att 
finansiera beskrivna åtgärder kopplat till Movalla ishall innevarande år.
 

Sammanfattning
Räddningstjänsten, fastighetsenheten samt representanter för föreningen Movalla har besökt 
Movalla ishall i syfte att säkerställa att gällande regelverk för brand och utrymning efterföljs. 
Vid genomgången har det framkommit att det finns brister som behöver åtgärdas. 
Utrymningslarm måste installeras, dörrar måste förses med panikregel, belysta skyltar för 
utrymning måste sättas upp. Fastighetschefen har beräknat kostnaden för dessa åtgärder till 
350 000 kr. Fastighetschefen anser att åtgärderna måste vidtas omgående för att säkerställa 
ishallens publika säkerhet.

I budget 2019 finns inga medel budgeterade till dessa åtgärder.

Kultur- och fritidsnämnden har genom åren haft en god budgetföljsamhet och upparbetat en 
resultatfond. Det huvudsakliga syftet med nämndernas resultatfonder är att möjliggöra ett 
långsiktigt hållbart ekonomiskt tänkande i verksamheten så att hastigt förändrade 
förutsättningar kan överbryggas. Nämnd bör därför sträva efter att ha resultatfonden på en 
nivå som kan motiveras utifrån verksamheten och de förutsättningar under vilken nämnden 
verkar och därmed speglar den enskilda nämndens specifika riskbild.

Uttag från resultatfonder får en resultatpåverkande effekt för hela kommunen. Innan beslut 
om uttag ur fonder beviljas ska värdering göras mot kommunens sammantagna 
resultatprognos. I de fall en aktuell resultatprognos visar ett svagt resultat för kommunen som 
helhet får uttag inte göras ur resultatfonderna. Kommunens prognos för helåret 2019 visar på 
en marginal till det ekonomiska målet om 15 mnkr. Kultur- och fritidsnämnden har en fond 
som upparbetas över tid om 5,4 mnkr. Ett enskilt år får uttagen uppgå till högst 10 % av 
behållningen. Utifrån ärendets karaktär och kommunens resultatprognos för 2019 föreslås 
denna åtgärd genomföras med finansiering ur resultatfond om maximalt 350 000 kr 
innevarande år.
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Ekonomichef Jörgen Hansson redogör för ärendet.
 

Yrkanden
Ulf Abrahamsson (C) föreslår att arbetsutskottet bifaller kommunledningskontorets förslag
 

Propositionsordning
Ordförande frågar om arbetsutskottet kan bifall kommunledningskontorets förslag och finner 
det bifallet.
 

Expedieras till 
Kommundirektör
Förvaltningschef, Kultur och fritid
Ekonomichef

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-09-24
 Kultur- och fritidsnämnden - Begäran om att få disponera 350 000 kronor ur 

resultatregleringsfonden till åtgärder på Movalla ishall

Paragrafen är justerad
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§173

Information om status strategiskt utvecklingsprogram (KS 
2019/160)
Beslut
Arbetsutskottet godkänner informationen och uppdrar till kommunledningskontoret att 
redovisa ett utkast av strategiskt utvecklingsprogram till kommande sammanträde.
 

Sammanfattning
Kommunledningskontoret har i uppdrag att påbörja ett strategiskt utvecklingsprogram som 
dels ska förtydliga de nya övergripande målens innebörd men även uppfylla tidigare beslut 
om ett hållbarhetsprogram.
Förtydliganden kring målen ska göras genom att hämta material från kommunstyrelsens 
dialoger under våren, medborgardialog 1 april samt befintliga politiskt beslutade 
styrdokument.
Den politiska viljan i programmet ska kunna få utrymme i dokumentet genom att exempelvis 
vid vardera av de fyra övergripande målen använda ett stycke till att beskriva exempelvis 
verktygen för att nå målet, och valet av vilka verktyg kan ha en politisk skiljelinje och det kan 
då få synas i programmet. Programmet kommer även att antas i två separata beslut, dels själva 
programmet, och som separat beslut den politiska viljan.

Kommunfullmäktiges övergripande mål 2020-2022
1. Vaggeryds kommun ska vara en plats med hållbar samhällsutveckling och tillväxt i hela 
kommunen
2. Vaggeryds kommun ska vara en plats med hög sysselsättning, ett varierat näringsliv och en 
utbildning med god kvalitet
3. Vaggeryds kommun ska vara en plats med en hög kunskapsnivå, en aktiv fritid och ett rikt 
kulturliv - för en god hälsa
4. Vaggeryds kommun ska vara en plats som är attraktiv, trygg och tillgänglig - där alla 
känner delaktighet och kan påverka
 
Förtydligande av mål 1:
Styrdokument kring fysisk planering, ex ÖP, grönstrukturplan, dagvattenstrategi, 
miljöprogram m.m. ger underlag till förtydligande av mål 1 med komplettering av 
kommunstyrelsens dialoger våren 2019, inkl. 1 april
Koppling Agenda2030: Av de 17 Globala målen är mål 11, Hållbara städer och samhällen, en 
samlande bild av kopplingen mellan Agenda2030 och KF mål 1. Fördjupade delar finns i de 

11 (37)



MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Globala målen 6 (Vatten), 7 (Energi), delar av mål 2 (ingen hunger) och delar av mål 9 
(Industri, innovationer, infrastruktur), 12 (konsumtion och produktion), 13 
(Klimatförändringar), 14 (Hav) samt 15 (ekosystem och biologisk mångfald).
Uppföljning: Delmål och ambition under olika år behöver definieras i t.ex. miljöprogram 
(redan satta mål) och bostadsförsörjningsprogram (nya mål) som sedan definierar om målet 
anses uppfyllt eller ej årsvis.
 
Förtydligande KF mål 2:
Arbetet med näringslivsstrategi förväntas ge underlag till förtydligande av mål 2 med 
komplettering av (eller där man redan i strategin tar hänsyn till) kommunstyrelsens dialoger 
våren 2019, inkl. 1 april.
Koppling Agenda2030: Av de 17 Globala målen är mål 4 (utbildning) och mål 8 (Arbete, 
ekonomisk tillväxt), mål 1 (ingen fattigdom) samt delar av mål 9 (Industri, innovationer, 
infrastruktur) en koppling mellan Agenda2030 och KF mål 2.
Uppföljning: Delmål och ambition under olika år behöver definieras i t.ex. näringslivsstrategi 
(nya mål) och marknadsplan (befintliga mål) samt exempelvis satsning från förskola till jobb, 
som sedan definierar om målet anses uppfyllt eller ej årsvis.
 
Förtydligande av mål 3:
Slutsatserna från utbildning och workshop den 8 oktober kring Agenda2030 med fokus på 
folkhälsa förväntas ge underlag till förtydligande av mål 3 med komplettering av 
kommunstyrelsens dialoger våren 2019, inkl. 1 april.
Koppling Agenda2030: Av de 17 Globala målen är mål 3 (Hälsa), delar av mål 2 (Ingen 
hunger), mål 5 (jämställdhet) samt mål 10 (minskad ojämlikhet) kopplingen mellan 
Agenda2030 och KF mål 3. Två mål i skolplanen pekar direkt på Globala målet 3:
Skolplan mål 6. I alla våra verksamheter arbetar vi för att utveckla goda kost och hälsovanor 
samt skolplan mål 8: Vi har en likvärdig och rättssäker verksamhet.
Uppföljning: Delmål och ambition under olika år behöver definieras i t.ex. skolplan, 
kulturplan (redan satta mål) och en folkhälsoplan/strategi (nya mål) som sedan definierar om 
målet anses uppfyllt eller ej årsvis.
 
Förtydligande av mål 4:
Slutsatserna från utbildning och workshop den 8 oktober kring Agenda2030 med fokus på 
folkhälsa förväntas delvis ge underlag till förtydligande av mål 4 med komplettering av 
kommunstyrelsens dialoger våren 2019, inkl. 1 april, men det saknas delvis underlag till ett 
förtydligande här.
Koppling Agenda2030: Av de 17 Globala målen är mål 16 (Demokrati), delar av mål 17 
(Samverkan) kopplingen mellan Agenda2030 och KF mål 4.
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Ett mål i skolplanen pekar direkt på Globala målet 17: Skolplan 5: Alla våra verksamheter 
samverkar med omvärlden.
Uppföljning: Delmål och ambition under olika år behöver definieras i t.ex. skolplan (redan 
satta mål) och ev. en inkluderande/tillgänglighetsstrategi (nya mål) som sedan definierar om 
målet anses uppfyllt eller ej årsvis.
Kvarstår delvis underlag för ett förtydligande kring mål 4.

Material från medborgardialog 1 april samt kommunstyrelsens dialoger under våren ska 
användas som komplement. När förtydligande gjorts för de fyra målen kan den politiska 
viljan med eventuella skiljelinjer hanteras. Det betonas under sammanträdet att målen sedan 
behöver kopplas samman med medel.
 
Uppdaterad tidsplan för strategiskt utvecklingsprogram:
Tidigare hantering av ärendet: KSAU 28 aug - ramar och upplägg, KSAU 18 sep – hantering 
av förtydligande och politisk vilja, Utbildning och workshop Agenda2030 8 oktober, KSAU 
16 okt – status förtydliganden och Agenda2030.
 
Kvarstår: KSAU 4 dec utkast inkl. förtydliganden, varefter politisk vilja hanteras och en 
internremiss skickas till nämnder och bolag. KS jan, förslag till KF, KF 2 februari 
godkännande och beslut och därefter kommunikation till medborgare och medarbetare.
 

Expedieras till 
Kommunledningskontoret

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-09

Paragrafen är justerad
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§174

Kommunstyrelsens mål 2020 (KS 2019/191)
Beslut
Arbetsutskottets beslut

 Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att färdigställa målen inför beslut i 
kommunstyrelsen.

 Kommunledningskontoret får i uppdrag att presentera ett förslag till mätbarhet och 
nuläge för målen utifrån dagens diskussioner inför framtagande och uppföljning av de 
delmål som hittills föreslagits.

 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna kommunstyrelsens mål för 2020-2022 med 
inriktningen att de gäller hela mandatperioden.
 

Sammanfattning
Visionen för Vaggeryds kommun förlängdes i februari 2019 inför att nya övergripande mål 
skulle tas fram. Nya fullmäktigemål för mandatperioden beslutades i juni 2019. Ett strategiskt 
utvecklingsprogram är under framtagande för att förtydliga målen och säkerställa 
hållbarhetsperspektivet.

Alla nämnder ska bidra till alla övergripande mål och det pågår nu ett arbete i nämnderna att 
ta fram nämndmål för 2020 som ska stå med i Programbudgeten vilken beslutas i november. 
Nämnderna sätter nu mål för hela mandatperioden i syfte att ge verksamheterna en möjlighet
att arbeta mot målen på ett strukturerat sätt.

Kommunstyrelsens arbetsutskott påbörjade en dialog på sammanträdet i september kring egna 
mål för mandatperioden och under dagens sammanträde fortsätter dialogen i syfte att ta fram 
förslag till mål för kommunstyrelsen 2020-2022.
 
Ett förslag till fyra mål för kommunstyrelsen kopplat till de övergripande målen diskuteras 
fram under sammanträdet och presidiet får i uppdrag att färdigställa förslaget inför kommande 
sammanträde med kommunstyrelsen. Målen ska stå med i Programbudget 2020.
Delmål och uppföljning samt de interna målen för personalpolitik, finansiellt och det egna 
miljöarbetet ska arbetas fram i början av 2020.
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Expedieras till 
Kommunledningskontoret

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-07

Paragrafen är justerad
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§175

Utveckling Skillingaryds centrum (KS 2017/256)
Beslut

 Arbetsutskottet godkänner upprättat utformningsförslag för utvecklingen av Storgatan 
i Skillingaryds centrum. 

 Det är tekniska nämnden som ska meddela startbesked. Arbetsutskottet ställer som 
krav att utformningsförslaget ska förankras i samhället.

 
 

Sammanfattning
I kommunens tidigare framtagna idékatalog, beskrivs hur utveckling av Skillingaryds centrum 
kan se ut.

Ett utformningsförslag för Storgatan har tagits fram för Storgatan i Skillingaryd. 
Utformningen har anpassats till pågående byggnationer inom Gästgivaren, Mejeriet. Dialog 
har även hållits med Intresseföreningen i Skillingaryd. Utformning, enligt skisser behöver 
godkännas.

Markförhandlingar pågår med berörda fastighetsägare för inlösen av mark.

I budget finns medel beslutade för uppdraget, varför startbesked behövs meddelas.
 
Teknisk chef Magnus Ljunggren redogör för ärendet.
 
Arbetsutskottet diskuterar ärendet ingående och enas om att godkänna upprättat 
utformningsförslag för utvecklingen av Storgatan i Skillingaryds centrum. Det är tekniska 
nämnden som ska meddela startbesked. Arbetsutskottet ställer som krav att 
utformningsförslaget ska förankras i samhället.
 

Expedieras till 
Tekniska nämnden
Kansliet

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-07
 18-07-10 Storgatan Mark utanför kommunens tomtgräns
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 18-07-10 Storgatan Skiss i plan och sektion
 Mejeriet vy1 03
 Mejeriet vy2 02 (002)

Paragrafen är justerad
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§176

Försäljning av kommunala fastigheter inom Vaggeryds kommun 
(KS 2019/204)
Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att ge fastighetsavdelningen i uppdrag att genomföra försäljning 
av de kommunala fastigheterna Morarp 2: 13, Gästgivaren 5, Uret 1, Saturnus 8, Gästgivaren 
4, Tor 1 och Haren 2 enligt nedan uppställd arbetsordning:
 
1. Fastigheterna värderas för att erhålla ett uppskattat marknadsvärde
2. När värdering har skett ska återkoppling ske till politiken för ställningstagande
3. Kommunstyrelsen justerar syftet med framtida förbehåll/inriktning i kontraktet
4. Under kvartal 1, 2020 tas frågan upp igen och utredning presenteras.
5. Försäljning påbörjas kvartal 2, 2020
6. Återkoppling innan kontraktsskrivning.
 

Sammanfattning
Det har gjorts en genomgång av fastigheter som förvaltas av Vaggeryds kommun, tekniska 
kontoret fastighetsenheten utifrån ett kommunalt behov. Syftet med genomgången är att se 
över de olika fastigheterna ur ett fastighetsekonomiskt perspektiv.

En del av dessa fastigheter har köpts in i exploateringssyfte, andra av anledningar som att 
socialförvaltningen behövde en fastighet till en familj., osv. Eftersom tiden går, ändras 
användningen och syftet med att ha fastigheten kvar. Fastighetsenheten vill få svar om 
färdriktning. Dessa fastigheter har sparsamt underhållits då hyresnivåerna i många fall ligger 
under självkostnad.

Förslag på arbetsordning:
1. Fastigheterna värderas för att erhålla ett uppskattat marknadsvärde
2. Upphandling av mäklartjänst för att sälja fastigheterna
3. Kommunstyrelsen justerar syftet med framtida förbehåll/inriktning i kontraktet
4. Under kvartal 1, 2020 tas frågan upp igen och utredning presenteras.
5. Försäljning påbörjas kvartal 2, 2020
6. Återkoppling innan kontraktsskrivning.
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Förslaget är att ge fastighetsavdelningen i uppdrag att genomföra försäljning av de 
kommunala fastigheterna Morarp 2: 13, Gästgivaren 5, Uret 1, Saturnus 8, Gästgivaren 4, Tor 
1 och Haren 2 enligt föreslagen arbetsordning.
 
Fastighetschef Torbjörn Isaksson redogör för föreslagna objekt.
 

Yrkanden
Arbetsutskottet diskuterar ärendet ingående och enas om att föreslå kommunstyrelsen att ge 
fastighetsavdelningen i uppdrag att genomföra försäljning av de kommunala fastigheterna 
Morarp 2: 13, Gästgivaren 5, Uret 1, Saturnus 8, Gästgivaren 4, Tor 1 och Haren 2 enligt 
nedan uppställd arbetsordning:
1. Fastigheterna värderas för att erhålla ett uppskattat marknadsvärde
2. När värdering har skett ska återkoppling ske till politiken för ställningstagande
3. Kommunstyrelsen justerar syftet med framtida förbehåll/inriktning i kontraktet
4. Under kvartal 1, 2020 tas frågan upp igen och utredning presenteras.
5. Försäljning påbörjas kvartal 2, 2020
6. Återkoppling innan kontraktsskrivning.
 

Expedieras till 
Fastighetschef
Teknisk chef

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-03

Paragrafen är justerad
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§177

Kulturskoleutredning – hantering av förslag till åtgärder (KS 
2019/162)
Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att

 Föreslagen åtgärd 1 kring budgettillskott 200 tkr hanteras i budgetprocessen 2021. 
Eventuell permanent förändring av verksamhet ska till kommunfullmäktige för 
ställningstagande.

 Föreslagen åtgärd 2 kring investering 70 tkr till instrument och teknisk utrustning 
hanteras inom redan utsatt ram 2020, och sedan i ordinarie budgetprocess för 2021.

 Resterande åtgärder anses vara verksamhetsrelaterade och hanteras inom kultur-och 
fritidsnämnden.

 

Sammanfattning
Kommunfullmäktige beslutade 2018-10-29 att bifalla motionen "Kulturskola för alla" och ge 
kulturskolan i uppdrag att ta reda på hur fler barn och ungdomar ska kunna delta i 
kulturskolans verksamhet. Utredningen har genomförts och har presenterats för kultur-och 
fritidsnämnden som beslutat att ett ställningstagande kring åtgärderna behövs.
Utredningens förslag till kultur- och fritidsnämnden innehåller 12 förslag till åtgärder.
I utredningen står det att den utgår från den budget som kulturskolan har idag och avstår från 
att lägga förslag som är kostnadsdrivande. Däremot menar utredningen att kulturskolan 
behöver en förstärkning för att klara dagens nivå alternativt stryka någon linje i utbudet.

Kommunstyrelsens arbetsutskott har att ta ställning till vilka av åtgärderna som kan hanteras 
inom kultur-och fritidsnämnden respektive hanteras i ordinarie budgetprocess, samt vilka som 
behöver avgöras av kommunfullmäktige.

Utredningens 12 förslag till åtgärder:
1. Kulturskolans budget tillförs 200 tkr från år 2020 för att upprätthålla dagens nivå, 
alternativt tas konst och bild bort från kulturskolans utbud.
2. Kulturskolan får ett årligt investeringsbidrag på 70 tkr för instrument och teknisk 
utrustning.
3. Ge förvaltningen i uppdrag att skriva ett gemensamt policydokument med skolan, som ska 
godkännas av nämnderna.
4. En kulturgrupp med chefer för kulturskola, bibliotek och fritidsgårdar skapas, ansvar 
kulturskolan.
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5. Enheterna omdisponerar vardera 10 000 kronor för gemensamma aktiviteter i 
kulturgruppen.
6. Uppdra till kulturskolan att skapa ett system för elevernas inflytande.
7. Lyft fram en undervisningsgaranti för att öka förtroendet för kulturskolan.
8. Sätt mål att inom tre år ska kulturskolans gruppundervisning öka till 80 %.
9. Utgå från de nationella målen för kulturskolan.
10. Skriv riktlinjer hur kulturskolan ska nå sina mål.
11. Följ upp riktlinjerna i årliga planer som redovisas för nämnden.
12. Ge kulturskolan i uppdrag att söka bidrag från kulturskolecentrum.
 
Kommundirektör Annika Hedvall föredrar ärendet. En redaktionell ändring görs i beslutet.
 

Yrkanden
Kenth Williamsson (S) föreslår att arbetsutskottet bifaller kommunledningskontorets förslag.
 

Propositionsordning
Ordförande frågar om arbetsutskottet kan bifalla kommunledningskontorets förslag och finner 
det bifallet.
 

Expedieras till 
Kultur- och fritidsnämnden
Kommunledningskontoret
Ekonomienheten

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-09
 Kultur- och fritidsnämndens beslut 2019-06.27 § 94
 Kulturskoleutredning rapport

Paragrafen är justerad

21 (37)



MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§178

Motion – Grusning av boulebanan i Hok (KS 2018/143)
Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.
 

Sammanfattning
Fullmäktigeledamoten Klas Gustavsson (EMP) har lämnat in en motion daterad 2018-05-08 
med förslag att boulebanan i Hok ska grusas upp.
 
Gemensamt samråd har hållits med förvaltningscheferna för tekniska och kultur- och fritid. 
Vid detta samråd framkom att kommunen inte har byggt banan och att man inte ger bidrag till 
drift för boulebanor. Om en eventuell förening tar ansvar för en bana kan medel ges för 
iordningställande av banan.
 

Expedieras till 
Motionären
Kansliet
Tekniska
Kultur- och fritid

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-07
 Kommunfullmäktiges beslut 2018-05-28 § 077, Motion - Grusning av boulebanan i 

Hok
 Motion - Grusning av boulebanan i Hok

Paragrafen är justerad
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§179

Motion - Utveckling av friluftsområdet Movalla (KS 2018/205)
Beslut
Ärendet återremitteras till kommunledningskontoret för att få med tekniska nämndens och 
kultur- och fritidsnämndens yttrande.
 

Sammanfattning
Fullmäktigeledamoten Tommy Ottosson (S) har lämnat in en motion daterad 2018-05-30 om 
att cykelbanan på Movalla ska göras iordning och att kommunen ska utveckla grönområdet.
 
Området var aktivt för 30-40 år sedan som en ”trafikplatsbana” och är ingen allmän lekplats 
idag. Området har idag växt igen och frågan är vilken utveckling önskas för området.
 
Under våren 2020 kommer dialogmöte att hållas om vilken utveckling som efterfrågas i 
Skillingaryd och där vore det lämpligt att lyfta detta område och därefter lyfta in frågan i 
kommande budgetprocess. Kommunledningskontorets förslag är att motionen avslås.
 
Kanslichef, bitr kommundirektör Torbjörn Åkerblad föredrar ärendet.
 

Yrkanden
Arbetsutskottet diskuterar ärendet och enas om att återremittera det till 
kommunledningskontoret för att få med tekniska nämndens och kultur- och fritidsnämndens 
yttrande.
 

Expedieras till 
Kommunledningskontoret

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-07
 Kommunfullmäktiges beslut 2018-09-03 § 118 Motion - Utveckling av friluftsområdet 

Movalla
 Motion - Utveckling av friluftsområdet Movalla

Paragrafen är justerad
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§180

Motion – Ställplats för husbil och husvagn i Bondstorp (KS 
2019/054)
Beslut
Ärendet återremitteras till kommunledningskontoret för att få med kultur- och 
fritidsnämndens yttrande.
 
 

Sammanfattning
Fullmäktigeledamoten Klas Gustavsson (EMP) har inlämnat en motion daterad 2019-02-19 
om att skapa en ställplats för husbilar och husvagnar i Bondstorp.
 
Sedan sommaren 2017, Ks 2016/235, finns ett uppdrag att ge förslag till ställplatser. I juni 
2019 rapporterade tekniska till tekniska nämnden, TN 2019/077, en nulägesbeskrivning av 
uppdraget och för vilka åtgärder som planeras.
 
Om en förening eller en privat markägare önskar iordningställa ställplatser i Bondstorp, ser 
kommunen positivt på dessa initiativ.
Kommunledningskontorets förslag är att motionen avslås.
 
Kanslichef, bitr kommundirektör Torbjörn Åkerblad föredrar ärendet.
 

Yrkanden
Arbetsutskottet diskuterar ärendet och enas om att återremittera det till 
kommunledningskontoret för att få med kultur- och fritidsnämndens yttrande.
 

Expedieras till 
Kommunledningskontoret

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-08
 Tekniska nämndens beslut 2019-06-11 § 89, Rapport - Ställplatser i Vaggeryds 

kommun
 Kommunfullmäktiges beslut 2019-02-25, § 20
 Motion - Ställplats för husbil och husvagn i Bondstorp
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§181

Samråd - Fördjupad översiktsplan för Jära/Svedbrandshult, 
Jönköpings kommun (KS 2019/179)
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner samrådsyttrande för Jära/ Svedbrandshult, 
Jönköpings kommun daterad 2019-10-03 och tar yttrandet som sitt eget.
 

Sammanfattning
Jönköpings kommun har upprättat ett förslag till fördjupad översiktsplan för 
Jära/Svedbrandshult. Planområdets totala areal uppgår till cirka 840 hektar, området ska dels 
inrymma ett verksamhetsområde och dels en så kallad ”gränszon”. Planen är utställd för 
samråd t.o.m. 31 oktober 2019 och ska enligt kommunen ses som en fördjupning till 
Översiktsplanen för Jönköpings kommun från 2016.
 
Kanslichef, bitr kommundirektör Torbjörn Åkerblad föredrar ärendet.
 

Yrkanden
Ordförande Gert Jonsson (M) med instämmande av Thomas Axelsson (KD) föreslår att 
arbetsutskottet bifaller förslaget att godkänna samrådsyttrandet för Jära/ Svedbrandshult, 
Jönköpings kommun daterad 2019-10-03 och ta yttrandet som sitt eget.
 

Propositionsordning
Ordförande frågar om arbetsutskottet kan bifalla förslaget och finner det bifallet.
 

Expedieras till 
Kommunledningskontoret
Jönköpings kommun

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-01
 Samrådsyttrande 2019-10-03 Jönköpings kommuns fördjupad översiktsplan för -

Jära/Svedbrandshult, Jönköpings kommun
 Samråd, Följebrev.docx
 Fördjupad översiktsplan Jära Svedbrandshult.pdf
 Miljökonsekvensbeskrivning för fördjupad översiktsplan för Jära Svebrandshult.pdf
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§182

Avveckling av Ekonomiska föreningen Entreprenörsregionen (KS 
2019/200)
Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ställa sig bakom förslaget att 
avveckla den ekonomiska föreningen Entreprenörsregionen.
 

Sammanfattning
Kommunfullmäktige beslutade 2001-03-29, § 45, att bli medlem i den Ekonomiska 
föreningen Entreprenörsregionen.

Teman, mötesformer och engagemang har under tiden sedan bildandet varierat. Vid 
Entreprenörsregionens föreningsstämma i maj 2019 beslutades om nya samarbetsformer och 
ett nytt samverkansavtal. Entreprenörsregionen kommer i fortsättningen att vara ett nätverk 
för inspiration, kunskap- och erfarenhetsutbyte som främjar medlemmarnas arbete för en god 
utveckling av näringslivet i regionen.

Medlemskommunerna turas om att ansvara för kallelser, program och minnesanteckningar 
enligt ett rullande schema.

Gnosjö kommun hanterar kvarstående ekonomiska medel inom ramen för samverkansavtalet.

Kostnader för nätverksträffar bekostas genom ianspråktagande av nätverkets befintliga medel.

Med ovanstående konstruktion kan den ekonomiska föreningen därmed avvecklas.
 

Expedieras till 
Kommunerna i Entreprenörsregionen

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-07

Paragrafen är justerad
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§183

Utvärdering av turistsäsongen 2019 och förslag till fortsatt arbete 
(KS 2019/203)
Beslut
Kommunstyrelsen ska vid sitt nästa sammanträde den 6 november besluta om framtida 
inriktning för turistverksamheten.
 

Sammanfattning
Turistsäsongen 2019 har i år utvärderats dels i samverkan med turistvärdarna vid turistbyrån 
och dels genom en webbenkät för den lokala besöksnäringen. Kommunen genomförde i 
september också ett frukostmöte med den lokala besöksnäringen. Summeringen av 
frukostmötet samt webbenkäten redovisas i separata bilagor.
 
Trenden att allt fler söker sin information via digitala kanaler är tydlig och vikten av att tänka 
på hur kommunen som plats och enskilda besöksmål presenterar sig på webben och hur detta 
kan utvecklas är en viktig del i de enskilda besöksmålens utveckling.
 
Turistvärdarna vid turistbyrån upplever dock att de som besöker turistbyrån (totalt 1270 
personer juni-augusti) uppskattar den personliga servicen. Några saker att ta med inför 
kommande år är att information översatt till andra språk efterfrågas, mer kontakt skulle 
behöva föras mellan kommunen, turistbyrån och fiskevårdsområdena och en efterfrågan på 
vykort har noterats.
Vid frukostmötet i september konstaterades att det egentligen är turistsäsong hela året om man 
har som mål att öka platsens attraktivitet och locka fler besökare till platsen och försöka få 
dem att upptäcka fler saker under tiden då de är på plats.
 
Naturen är en stor del av det som lockar besökare till kommunen och omgivande platser och 
flera aktörer satsar på en säsongsoberoende utveckling, exempelvis Hooks Herrgård, Kyllås, 
Store Mosse och Isaberg.
 
Företaget Bisnode har beskrivit besöksnäringen som den del av näringslivet med störst 
tillväxtpotential i vår region. En stor del i möjligheterna ligger i att hitta styrkorna i det som 
redan finns, kombinera olika upplevelser och använda sig av det som redan finns för att locka 
besökare till den egna verksamheten eller platsen.
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Vid frukostmötet underströks det att kommunen är den aktör som kan ta detta samlade grepp 
och samordna dem som vill vara med och samarbeta på ett sätt som kan stärka både den egna 
verksamheten och andras verksamheter samtidigt som bilden av kommunen som en attraktiv 
plats att leva, bo och verka i stärks.
Kommunledningskontoret delar den uppfattningen, men ser att varken pengarna som finns 
avsatta för turism och besöksutveckling eller tiden räcker till både ett arbete fördelat på hela 
året (vilket blir följden om Infopoints ska införas) och ett bibehållande av den befintliga 
turistbyrån sommartid.
Helhetsbedömningen är att fler företag och besöksmål skulle tjäna på att vara InfoPoint än 
dagens upplägg med en turistbyrå på ett ställe, då få upplever att de får besökare till sig via 
turistbyrån.
Kommunledningskontoret föreslår därför kommunstyrelsen att välja mellan två möjliga 
upplägg,
att behålla turistbyrån i sin nuvarande form eller
att ersätta turistbyrån med InfoPoints hos de befintliga företag och besöksmål som är 
intresserade av detta samarbete och som uppfyller de kvalitetskrav som ska regleras via avtal 
med kommunen.
 
Kanslichef, bitr kommundirektör Torbjörn Åkerblad föredrar ärendet.
 

Yrkanden
Arbetsutskottet diskuterar ärendet ingående och enas om att kommunstyrelsen vid sitt nästa 
sammanträde den 6 november ska besluta om framtida inriktning för turistverksamheten.
 

Expedieras till 
Kommunledningskontoret

Beslutsunderlag
 Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2019-10-09
 Frukostträff turistaktörer höst 2019 - mötesprotokoll (003)
 Enkät turistaktörer 2019 (utdrag 4 oktober, ej med namn)

Paragrafen är justerad
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MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§184

Information från kommundirektören (KS 2019/002)
Beslut
Arbetsutskottet godkänner lämnad information.
 

Sammanfattning
Arbetsutskottet informeras om följande:

 Båramoterminalen
Bitr. kommundirektör Torbjörn Åkerblad informerar kort kring Vaggeryds 
kombiterminal, Båramoterminalen.

 

 Kostnadskalkyl, översiktsplanearbetet
Bitr. kommundirektör Torbjörn Åkerblad redogör för kostnadskalkyl för 
översiktsplanearbetet.

 

 Stadsarkitektkompetens
Bitr. kommundirektör Torbjörn Åkerblad redogör för status i att säkerställa 
stadsarkitektkompetens.

 

Paragrafen är justerad
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§185

Delgivningar (KS 2019/004)
Beslut
Arbetsutskottet lägger delgivningarna till handlingarna.
 

Sammanfattning
Följande handlingar delges kommunstyrelsens arbetsutskott:

 Sveriges Kommuner och Landsting, cirkulär 19:38, Budgetpropositionen 2020 och 
höständringsbudgeten för 2019

 Natur- och miljörådet, minnesanteckningar 2019-10-02
 
 

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§186

Tillägg/förändring i avtal mellan Vaggeryds kommun och 
Jönköpings-Vaggeryds Travsällskap (KS 2019/208)
Beslut
Arbetsutskottet beslutar att ett tillägg/förändring görs i avtalet, så att punkt 2 får följande 
lydelse: "Skulle travsällskapet i framtiden avyttra ridhuset till Hallands Djursjukhus eller 
annan ska travsällskapet till fullo återbetala beviljat kommunalt anslag på 1 mkr, avskrivning 
avräknas beloppet."
 

Sammanfattning
I anslutning till projektet "Hästverksamhet som näring" avsatte kommunen 1 mkr för att bidra 
till en inomhusanläggning för hästsport.
 
I och med Hallands Djursjukhus etablering på travbaneområdet och deras behov av ett mindre 
ridhus, gjordes en överenskommelse med travsällskapet som bl a innehöll en framtida option 
på friköp mot att de i dagsläget bygger och äger ridhuset.
 
I arbetsutskottet 2008-09-23, § 179 beslutades att ett avtal ska upprättas där det framgår att 
om optionen inlöses ska återbetalning av bidraget på 1 mkr ske till kommunen.
 
I optionsavtalet står att om köpet kommer till stånd längre fram under perioden skall de 
avskrivningar som gjorts avräknas.
 
Ett tillägg/förändring i avtalet behöver nu därför göras för att det ska stämma överens med det 
tecknade optionsavtalet.
 

Yrkanden
Ulf Abrahamsson (C) redogör för ärendet.
 
Arbetsutskottet diskuterar ärendet och enas om att ett tillägg/förändring görs i avtalet, så att 
punkt 2 får följande lydelse: "Skulle travsällskapet i framtiden avyttra ridhuset till Hallands 
Djursjukhus eller annan ska travsällskapet till fullo återbetala beviljat kommunalt anslag på 1 
mkr, avskrivning avräknas beloppet."
 

Paragrafen är justerad

35 (37)



MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

36 (37)



MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU)

2019-10-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§187

Övrigt (KS 2019/009)
Sammanfattning
Redovisning av löneutvecklingen för avtalsperioden 2014-2019 på olika yrkesgrupper 
jämfört med länet i övrigt
Kenth Williamsson (S) vill har en redovisning av löneutvecklingen för avtalsperioden 2014-
2019 på olika yrkesgrupper jämfört med länet i övrigt. Kartläggningen kan även omfatta 
privata arbetsgivare.
 
Kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram en sådan redovisning.
 
Rapport från Jämställdhetsrådets möte 2019-10-15
Kenth Williamsson (S) ger en kort rapport från mötet med Jämställdhetsrådet 2019-10-15. 
Bland annat informeras om Jämställdhetskonferensen som äger rum den 5-6 februari 2020 i 
Jönköping och har tema Agenda 2030.
 

Paragrafen är justerad
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